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renkaat ja vanteet 
maataloudelle, 

kuljetusliikkeille, 
autoon kuin autoon!

MAX-veneitä valmista-
van Alpo Pro Boats Oy:n 
toimitusjohtaja Tomi Ar-
vo osti veneitä valmista-
van yritystoiminnan 2019 
lopulla, juuri ennen koro-
naa.

– RB-Asennus oli teh-
nyt Alpo-veneitä kymme-
nisen vuotta ja heiltä os-
tin tämän liiketoiminnan 
2019 joulukuussa. Hetki 
ennen koronan alkamista 
vedin nimet paperiin, Ar-
vo muistelee.

Tomi Arvolla oli halu 
kehittää jo jonkinlaisen 
aseman saanutta venettä 
eteenpäin ja mukaan tu-
li Marius Saikku, joka oli 
tutustunut veneeseen jo 
aiemmin.

– Olen tutustunut ve-
neeseen ja 2011 ja jo silloin 
sanoin, että tähän kannat-
taisi tehdä tiettyjä paran-
nuksia. Kun Tomi osti yri-
tyksen niin päädyttiin no-
peasti yhteen. Molemmil-
la meillä on intohimo ke-
hittää tuotetta eteenpäin, 
sanoo Marius Saikku, jo-
ka on nykyisin osakkaana 
Alpo Pro Boatsissa.

Yritys on saanut kehi-
tystyötä tehtyä ja nyt ko-
ronan jälkeen panostaa 
vahvasti myyntiin ja tuo-
tannon kasvattamiseen.

Jaanan pystökaffe ja 
Äyhöjärven Autogrilli val-
mistautuvat parhaillaan 
omistajanvaihdokseen.

Lue lisää sivut 4–5

Onnistunut omistajanvaihdos 
kannattaa valmistella hyvin

Marius Saikku ja Tomi Arvo vievät onnistuneen omistajavaihdoksen jälkeen MAX-veneitä valmistavaa Alpo Pro Boatsia kohti tulevaisuutta.
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Perinteinen Rauman to-
rin kahvikoju Jaanan Pys-
tökaffe on saamassa jat-
kajan. 24 vuotta vuotta 
kahvikojua pitänyt Jaana 
Valanne on siirtymässä 
eläkkeelle aloitti jatkajan 
etsimisen keväällä.

– Olin yhteydessä kau-
pungin yrityspalveluun ja 
myös Yrittäjiin. Sana levi-
si ja yhteydenottoja alkoi 
tulla, Jaana muistelee.

Jossakin kohtaa tilanne 
vaikutti siltä, ettei haas-
tavaan kahvikojun pitä-
miseen ole kiinnostusta, 
mutta syksyä myöden ti-
lanne parani. Kiinnos-
tuneita oli ja syyskuun 
alussa neuvottelut yritys-
toiminnan omistajanvaih-
dosta ovat pitkällä.

– Tutut asiakkaat olivat 
tietysti huolissaan, ettei 
toiminta loppuisi. Uskon, 
että myös sitä kautta sana 
on levinnyt.

 Jaanan 
Pystökaff e 
saamassa 
jatkajan

Äyhöjärven rantamaise-
missa on perinteinen au-
togrilli, joka on palvel-
lut nälkäisiä asiakkaita jo 
vuosikymmeniä. 

Irma Nieminen ja Lei-
la Niskanen ovat pitä-
neet Äyhöjärven Autog-
rilliä pitkään, huhtikuus-
sa täyteen tuli 32 vuotta.

– Molemmat olemme 
olleet täysillä mukana ko-
ko ajan. Seitsemän päivää 
viikossa, joka päivä aa-
mukymmenestä iltayh-
deksään. Ja välillä illat ve-
nyvät pidempään kun asi-
akkaita riittää, Irma Nie-
minen kuvailee.

Kioskien liiketoiminta 
on muuttunut vuosikym-
menten myötä melkoises-
ti. Ennen kioskit olivat au-
ki pidempään kuin kau-
pat ja niistä ostettiin elin-
tarvikkeita moneen tar-
peeseen. Nyt Äyhöjärven 
läheisyydessäkin on kak-
si marketia, jotka ovat au-
ki pidempään kuin kioski.

– Maitoa ja makkaraa ei 
enää juuri kysytä. Eniten 
myydään grillituotteita, 
olutta ja tupakkaa, Leila 
Niskanen kertoo.

 Vakioasiakaskunta 
tulee kauempaakin
Autogrillille on muodos-
tunut oma vakioasiakas-
kuntansa. Kävijöitä tulee 
lähialueen lisäksi Lapista, 
Eurasta, Säkylästä ja jopa 
Poristakin. 

– Porista tulee yksi pa-
riskunta hakemaan mak-
karaperunoita, kun sellai-
nen halu iskee niin ajavat 
tänne. Porista ei kuulem-
ma kunnollisia saa, Irma 
Nieminen kertoo.

Makkaraperunat on 
Äyhöjärven Autogril-
lin tunnetuin ja myydyin 
tuote.

– Se on hyvä ja halpa. 
Me käytämme vähän pa-
rempaa makkaraa, joka 
on maukkaampi. Eli laa-
tu ratkaisee tässäkin, Lei-
la Niskanen paljastaa.

Korona toi grillille uusia 
asiakkaita merkittävästi. 

– Kauppa kävi tosi vilk-

kaasti, silloin olimme mo-
lemmat täällä pitkiä päi-
viä. Ja aika moni on jää-
nyt asiakkaaksi sen jäl-
keenkin. 

 Yrittäjän vapaus
viehättää
Mikä on saanut naiset pi-
tämään autogrilliä yli kol-
me vuosikymmentä?

– Tietynlainen vapaus 
viehättää, vaikkei tässä 
niin vapaata olekaan. Täs-
tä on tullut meille elämän-
tapa. Vähän pelkään, et-
tä kun tämä loppuu, niin 
mitä sitten tapahtuu. Var-
maan lähtee aamulla vais-
tomaisesti tänne, Niemi-
nen nauraa.

Vapaus ei ole tarkoitta-
nut pitkiä lomia, sillä yrit-
täjät kertovat lomian jää-
vän melko lailla lyhyiksi.

– Olemme neljä päi-
vää vuodessa kiinni, kak-
si päivää juhannuksena ja 
kaksi päivää jouluna. To-
ki ollaan pidetty joka toi-
nen viikonloppu vapaa-
na, mutta se tarkoittaa, et-
tä toinen tekee silloin pit-
kän viikonlopun. 

Tästä voi tehdä johto-
päätöksen, että uuden 
yrittäjän tarvitsee ymmär-
tää työnteon päälle. 

– Pitää olla tottunut 
työntekoon. Palkkaamalla 
työntekijöitä ei tämä hom-
ma onnistu. Mutta omalla 
tekemisellä tämä varmasti 
kannattaa.

 Äyhöjärven Autogrilli 
kaipaa uutta yrittäjää

Jaaana Valanne
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KONEVUOKRAUS
JALONEN OY
 0400 800 580,  02 8377 9925

Aina kannattaa soittaa ja kysyä löytyykö  
sinun tarpeisiin laitetta 

– tule käymään paikan päällä!

TALON RAKENTAMISEEN/HUOLTOON
•	saxi/nivelpuominostimia,	alumiini/haki-telineitä,	hiomakoneita,		
	 porakoneita,	naulaimia,	sähkökeskuksia,	imureita	–	vesi/pöly,		
	 betonivibrat	ja	paljon	muita	rakennuskoneita...

PIHATÖIHIN KALUSTOA
•	laserlaitteita,	maantiivistäjät,	moottorisahoja,		
	 pienkaivinkoneita...ym.
•	murskeita,	maisemakiviä	alk.	20	e	peräkärryllinen		
	 (myös	pienempiä	määriä)

Kaikki 
TYÖVÄLINEET 

mitä tarvitset 
– kysy 
meiltä!

Vaikka läpi 
harmaan kallion!
Kesä on taittumassa syksyksi. Rauman Yrittäjien tä-
män vuoden toimintakausi on ohittanut puolivälin.

Vuosi on ollut monilta osin odottava mutta vauh-
dikas. Poikkeukselliset ajat vaan muuttavat muo-
toaan. Venäjän aloittamat toimet Ukrainassa toivat 
omat haasteensa, raaka aineiden hintojen korkeat 
vaihtelut, energia hintojen heilahtelut, kauppapa-
kotteet sekä työvoiman saatavuus. Onko tämä uu-
si normaali. Uskoisin että on. Maailma ympärilläm-
me on muuttunut. Reagointi nopeudella alati muut-
tuviin haasteisiin vaaditaan kekseliäisyyttä ja kovaa 
tahtoa yrittää. Yrittäjät jos ketä menee vaikka läpi 
harmaan kallion.

Puheenjohtajana olen saanut mahdollisuuden 
kiertää lukuisia Raumalaisia yrityksiä ja nähdä 
kuinka peräksiantamattomia yrittäjät ovat. Uusia 
toiminta malleja kehitellään ja uutta businesta vi-
ritellään. Tämä jos mikä luo tulevaisuuden uskoa 
meille kaikille. Raumalla on asiat aika hyvin kun 
vaan muistamme välillä pysähtyä ja katsoa ympä-
rillemme ja olla ylpeitä meidän kaikista Yrityksistä.

Yhdistyksen vuosikokous on tulossa ja luottamus-
henkilöitä taas valitaan, eli jos sinulla on kiinnos-
tusta lähteä tuomaan ajatuksia toimintaan, ota roh-
keasti yhteyttä.

Perinteiset Syysjuhlat ovat myös tulossa ja kan-
nustankin kaikkia lähtemään rentoon juhlaan ver-
kostoitumaan. Yhdessä olemme enemmän.
 
Myötäisiä syystuulia toivotellen!

Antti Simula 
Puheenjohtaja Rauman Yrittäjät ry

PUHEENJOHTAJAN PALSTA

Suomen Yrittäjien 
ansioristit ovat kaunis 
tapa muistaa ansioitu-
neita yrittäjiä. Huo-
mionosoituksesta jää 
lämmin merkki saajan 
mieleen sekä yrittä-
jyyden historiaan.
Yrittäjien palkitse-
mistuotteiden kattaus 
on laaja, joten jos 
palkitseminen poh-
dituttaa, käy vilkai-
semassa tuotteiden 
valikoima Suomen 
Yrittäjien nettisivuilla. 

Yrittäjäristejä myönne-
tään vuosikymmenten 
yrittäjäurasta timanttiris-
teinä, useampien vuosien 
yrittäjäurasta yrittäjäris-
teinä sekä tunnuksena ja 
kiitoksena tehdystä työs-
tä eläkeristeinä. Yrittäjä-
ristien myönnön mukana 
saajalle tulee kunniakirja 
ja rintamerkki. 

Merkkien kantajalle on 

määritelty tyypillisesti 
etikettiohjeet, joiden mu-
kaan merkkiä kannetaan.

Raumalle on myönnetty 
lähiaikoina useampi Yrit-
täjäristi: 
• Esa Koskinen, Esa Kos-
kinen Tmi – Yrittäjäristin 
timanttiristi 30 vuoden 
yrittäjätoiminnasta 
• Riikka Lehtinen, Tilitoi-
misto Finansia – Yrittäjä-

ristin timanttiristi 30 vuo-
den yrittäjätoiminnasta 
• Harri Pettersson, Rau-
man Tilataksipalvelu Oy 
– Hopeinen yrittäjäristi 
10 vuoden yrittäjätoimin-
nasta

Lämpimät onnittelut 
Yrittäjäristin saaneille! 
Olette huomionosoituk-
senne ehdottomasti an-
sainneet! 

Yrittäjäristit muistavat yrittäjiä 
ansioituneesta työstä

Seuraava

OSAAVA 
RAUMA

ilmestyy 
15. 11. 2022
Kysy ilmoituksista

010 83361 / 
ilmoitusmyynti

Kuvat Suomen 
Yrittäjien nettisivuilta

Kuva Hans Lehtinen

JÄSEN, 
KÄYTÄ EDUT HYVÄKSESI!
Neuvottelupalvelut, puh. 09 229 222

Lisää valtakunnallisia etuja:
www.yrittajat.fi /jasenedut.

Alueellisia etuja:
www.satakunnanyrittajat.fi 

”Tykkää meistä Facebookissa”

Harri Pettersson ja Riikka Lehtinen yrittäjäristiensä kanssa Yrittäjän päivänä 5.9. 

Esa Koskinen
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Raumalla reilut kymme-
nen vuotta sitten kehite-
tyt alumiinikatamaraa-
nit tunnetaan nykyään 
nimellä MAX. Venettä 
ja mallistoa on kehitetty 
ja ominaisuuksia paran-
nettu. MAX-veneitä val-
mistavan Alpo pro boats 
Oy:n toimitusjohtaja To-
mi Arvo osti veneitä val-
mistavan yritystoiminnan 
2019 lopulla, juuri ennen 
koronaa.

– RB-Asennus oli teh-
nyt Alpo-veneitä kymme-
nisen vuotta ja heiltä os-
tin tämän liiketoiminnan 
2019 joulukuussa. Hetki 
ennen koronan alkamista 
vedin nimet paperiin, Ar-
vo muistelee.

Tomi Arvolla oli halu 
kehittää jo jonkinlaisen 
aseman saanutta venettä 
eteenpäin ja mukaan tu-
li Marius Saikku, joka oli 
tutustunut veneeseen jo 
aiemmin.

– Olen tutustunut ve-
neeseen ja 2011 ja jo silloin 
sanoin, että tähän kannat-
taisi tehdä tiettyjä paran-
nuksia. Kun Tomi osti yri-
tyksen niin päädyttiin no-
peasti yhteen. Molemmil-
la meillä on intohimo ke-
hittää tuotetta eteenpäin, 
sanoo Marius Saikku, jo-
ka on nykyisin osakkaana 
Alpo pro Boatsissa.

Alumiinialusten 
teko jäi kytemään
Raumalla tehtiin ensim-
mäisiä alumiiniveneitä 
1980-luvun alussa, jolloin 
Tomikin oli mukana tela-
kalla oppimassa uutta.

– Vuonna 1992 olen ol-
lut saman porukan kans-
sa Raumalla ensimmäisiä 
alumiiniveneitä tekemäs-
sä. Lähdin sieltä opiskele-
maan ja ihan muulle alal-
le. Mutta täällä sitä taas 
ollaan, Arvo hymyilee.

Yrittäjälle uusien haas-
teiden etsiminen on ve-
rissä. 

– Tuotekehitys lähti sii-
tä päivästä kun ostin yri-
tyksen. Oli paljon asioita, 
joita haluttiin tehdä eri ta-
valla. 

Tavoitteena oli saada 
alun perin tavarankul-
jetusveneeksi kehitelty 
alumiinikatamaraani no-
peaksi veneeksi, jolla kui-
tenkin pystytään kuljetta-
maan lastia. Entisestä 15-

25 solmun vauhdista on 
noustu yli 40 solmuun ja 
samalla aallokko-ominai-
suudet ovat erinomaiset.

– Olemme saaneet run-
gon nyt sellaiseksi, että 
tuotekehitys tapahtuu täl-
lä hetkellä muualla kuin 
rungon ominaisuuksissa. 
Esimerkiksi nyt tehdään 
uuden kevyemmän hytin 
prototyyppiä, jolla saa-
daan lisää variaatioita sa-
malle rungolle, sanoo Ma-
rius Saikku.

Työtä tarjolla ja 
tuotantoa kasvatetaan
Tällä hetkellä Alpo pro 
boats työllistää Tomin ja 
Mariuksen lisäksi kaksi 
levyseppähitsaria.

– Tarvitsisimme yhden 
hitsarin ja yhden kokoon-
panijan lisäksi. Kokoon-
panoon haluaisimme 
kouluttaa vaikka oppiso-
pimuksella osaajan, joka 
pääsisi heti sisään meidän 
ajatteluumme, Tomi Arvo 
kuvailee.

MAX-veneiden mal-
listo ulottuu 4,8 metristä 
9,8 metriseen metrin vä-
lein. Suosituin runko on 

 Rauman toiseksi suurin laivanrakentaja

“TUOTEKEHITYS 
LÄHTI SIITÄ 
PÄIVÄSTÄ KUN OSTIN 
YRITYKSEN. OLI 
PALJON ASIOITA, 
JOITA HALUTTIIN 
TEHDÄ ERI 
TAVALLA.” 
 - Tomi Arvo

Tomi Arvo näyttää, miten MAX-veneen alumiiniset tuplarungot hitsautuvat kasaan. Vahva alumiiniköli tuo suojaa rantautumisessa.

MAX-veneet ovat vakaita ja käyttäytyvät aallokossa erinomaisesti.
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“HELSINGIN UIVASSA VENENÄYTTELYSSÄ 
VENESUUNNITTELIJAT YRITTIVÄT OLLA PÄÄ 
VEDEN ALLA KATSOMASSA, MITÄ ME OLEMME 
TEHNEET”  - Marius Saikku

6,8-metrinen. Yrityskau-
pan alusta lähtien vajaas-
sa kolmessa vuodessa on 
koronan lomassa myy-
ty 17 venettä. Tavoitteena 
on nostaa veneiden mää-
rä noin 15 kappaleeseen 
vuodessa.

– 6,8 rungon kasaami-
seen menee noin 200 tun-
tia. Jos veneeseen tulee 
hytti, sen varustelu vie ai-
kaa paljon, siksi kehitte-
lemme kevythyttiä, jotta 
valikoima olisi myös hin-
nan puolesta monipuoli-
nen.

Kaikki 
perämoottoreilla
MAX-veneet toimitetaan 
yleisimmin perämootto-
reilla varustettuna. Kata-
maraanirunko toimii par-
haiten kahdella perämoot-
torilla. Silloin pohjan vir-
taukset ovat optimaalisia 
ja se myös helpottaa ohjat-
tavuutta satamassa, kun 
vene pyörii lähes paikal-
laan.

– Meiltä on kysytty ison 
diesel-sisäkoneen versio-
ta, mutta jos minulta ky-
sytään niin ei laiteta. Sisä-

koneiden kanssa on pal-
jon ongelmia ja niiden 
huoltaminen on kallista ja 
vaikeaa. Perämoottori on 
halvempi hankkia ja hel-
pompi huoltaa. Kulutuk-
set ovat nykyisin aika sa-
moissa, Marius painottaa.

Messujen 
kiertäminen alkaa
Koronan aikana myös uu-
delle venevalmistajalle 
tärkeät venemessut ovat 
olleet tauolla. Nyt yrityk-
sellä on tarkoitus osallis-
tua kaikkille merkittävil-
le venemessuille ja tuoda 
omaa tekemistä esille.

– Meille tärkeimmät 
ovat sellaiset tapahtumat, 
joissa on koeajomahdol-
lisuus. Ihmiset karsasta-
vat katamaraaneja, mut-
ta kun ovat olleet kyy-
dissä ja varsinkin jos on 
aallokkoa, niin ovat ihan 

myytyjä. Helsingin uivas-
sa venenäyttelyssä vene-
suunnittelijat yrittivät ol-
la pää veden alla katso-
massa, mitä me olemme 
tehneet, Marius kuvailee.

MAX-veneen kantoky-
ky on ylivoimainen. Kysy-
mys messu-osastolla kuu-
luukin yleensä vieraille, 
että miten kovaa arvioitte 
tämän veneen kulkevan, 
kun kannella on henkilö-
auto ja miten kovaa tyh-
jänä?

– Vastaus on tyhjänä 40 
solmua henkilöauto kyy-
dissä 35 solmua. Itsekin 
yllätyin, kun näitä koea-
joja tehtiin, sanoo Marius.

Seuraavaksi 
valtion hankkijaksi
Tuoreena yrityksenä Alpo 
Pro boats ei vielä ole pääs-
syt mukaan valtion hank-
kijaksi, mutta seuraaval-
la kierroksella ollaan val-
miina.

– Meillä on B-kategori-
an rungot, eli nämä kävi-
sivät vaikka partioveneik-
si ulkomerelle. Katsotaan, 
miten pääsemme tarjoa-
maan, mutta tässä kohtaa 
jo olemme Rauman toi-
seksi suurin laivanraken-
taja, Tomi Arvo nauraa.

ALPO PRO BOATS OY
•  Valmistaa Raumalla alumiinisia katamaraani-
 runkoisia MAX-veneitä
•  MAX-veneiden mallisto ulottuu 4,8 metristä 
 9,8 metriin
•  Veneet varustetaan kahdella perämoottorilla
•  Rungon yläpuoliset osat on valittavissa tilaajan   
 toiveiden mukaisesti
•  Malliston ulkopuolisia erikoistilausveneitä 
 tehdään Alpo Pro Boats -merkillä

MAX-veneet ovat vakaita ja käyttäytyvät aallokossa erinomaisesti.

Tietoa ja työkaluja uudelle yrittäjälle 
-luentosarja syksyllä 2022

Ryhtyisinkö yrittäjäksi? -webinaari
to 6.10. klo. 16.30–n. 19.00 

Starttitietoa yrittäjyyteen
ke 12.10. klo. 16.30–n. 19.00

Turvatusti yrittäjyyteen
ke 19.10. klo. 16.30–n. 19.00

Kevytyrittäjyys vaihtoehtona? –webinaari
ti 9.11. klo. 16.30–n. 17.30 verkossa

Viestintä ja markkinointi osana yrityksen menestystä
ke 16.11. klo. 16.30–n. 20.00

Lisätietoja ja ilmoittautuminen: yritysasiantuntija 
Kaisa Kalliovuo, p. 040 1726142 tai kaisa.kalliovuo@
rauma.fi. Osallistuminen on maksutonta, mutta 
edellyttää ennakkoon ilmoittautumista viimeistään 
tapahtumapäivänä klo 12.00 mennessä. Webinaareihin 
saat linkin sähköpostitse ennen tilaisuuden alkua.

Tervetuloa mukaan!

Vahva ja vaikuttava – 
luanikas ja lumoava

rauma.fiMAX-veneiden kantokyky on ylivoimainen tavalliseen veneeseen verrattuna. Tuotekehityksen kautta myös nopeus esimerkiksi 
henkilöauto kannella on jopa 35 solmua.

Tervehdys! Olen 34-vuo-
tias raumalainen ravin-
tola-alan yrittäjä. Istun 
myös tällä hetkellä Rau-
man Yrittäjät ry:n halli-
tuksessa, istunut vuoden 
alusta 2022, ja olen omal-
ta osaltani tuonut nuorta 
näkökulmaa moneen yrit-
täjiä koskettavaan asiaan. 

Haen Satakunnan Yrit-
täjät ry:n hallitukseen tuo-
dakseni tätä samaa nuor-
ten näkemystä esille Sa-
takunnan laajuisesti - se-
kä olla mukana vaikut-
tamassa, että me täällä 
Satakunnassa pistämme 
todella toimeksi, olem-
me äänessä ja näkyvillä. 

Haluan olla mukana luo-
massa Satakuntaa yrit-
täjyyden ja elinkeinoelä-
män ykkösmaakunnaksi! 
Vien myös mielelläni vies-
tiä Raumalta Valtatie 8 pit-
kin pohjoiseen, joten jos si-
nulla on ideoita tai edun-
valvonnan kärkiä, ota roh-
keasti yhteyttä.

Satakunnan Yrittäjät ry 
valitsee hallitukseensa uu-
sia jäseniä syyskokoukses-
saan 9.11.
Minut löytää myös Bar 
Hehkun tiskin takaa,
tervetuloa poikkeamaan! 

Joonas Lauronen, 
Mainiot Hörpyt Oy 

Joonas Lauronen hakee 
Satakunnan Yrittäjät ry:n 
hallitukseen

Joonas Lauronen
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Yrittäjät reagoivat ener-
giakustannusten nousuun 
nostamalla hintojaan ja 
säästämällä energiaa. 

– Yrittäjät reagoivat 
käytössään olevilla työ-
kaluilla: nostetaan hinto-
ja ja säästetään energiaa 
sekä muita kuluja. Lisäk-
si moni investoi energia-
tehokkuuteen, varsinkin 
teollisuudessa, jossa hae-
taan aktiivisesti myös uu-
sia energialähteitä, sanoo 
toimitusjohtaja Mikael 
Pentikäinen Suomen Yrit-
täjistä.

Useimmin energiakus-
tannusten nousu on joh-

tanut hintojen nostami-
seen (36 %), energian sääs-
tämiseen (34 %) ja kannat-
tavuuden heikkenemiseen 
(31 %), kertoo Yrittäjägal-
lup.

Lähes kolmannes yri-
tyksistä kertoo, että kan-
nattavuus heikkenee. 
Teollisuudessa lähes puo-
let kertoo kannattavuu-
den laskevan.

– Energiamarkkinan 
poikkeuksellisen vaikea 
tilanne heijastuu monin 
tavoin yrityksiin. On tär-
keää lisätä sähkön tarjon-
taa ja huolehtia, että ku-
luttajille tehdyt verohel-

potukset eivät valu ener-
giayhtiöiden taskuun 
vaan helpottavat asiak-
kaita, myös yrityksiä. Pi-
tää olla valmius myös aut-
taa yrityksiä, jos tilantees-
ta tulee kohtuuton, Penti-
käinen toteaa.

Liki viidennes yrityk-
sistä (18 %) vähentää mat-
kustamista. 16 prosenttia 
alentaa huonelämpöhin-
taa, 12 prosenttia inves-
toi energiatehokkuuteen 
ja 11 prosenttia tehostaa 
tilankäyttöään. Teollisuu-
dessa joka neljäs investoi 
energiatehokkuuteen.

Viisi prosenttia yrityk-

sistä ilmoittaa vähentä-
neensä henkilöstöä ja siir-
tyneensä uusiutuvaan 
energiaan, kuusi prosent-
tia kertoo lisänneensä uu-
siutuvia energiamuotoja ja 
seitsemän prosenttia vaih-
taneensa energialähteitä.

Yrittäjägallupin toteutti 
Suomen Yrittäjien toimek-
siannosta tutkimuslaitos 
Kantar. Tiedonkeruu tehtiin 
18.8.–25.8.2022. Tutkimuk-
seen vastasi 1 011 pk-yrityk-
sen edustajaa. Tulosten luot-
tamusväli on kokonaistulok-
sen osalta +- 3,1 prosenttiyk-
sikköä.

 Energiakustannusten nousu 
ajaa yrittäjiä ahtaalle

Kontion leipomot on ha-
jauttanut energiankäyt-
tönsä. Leivinuunit läm-
peävät öljyllä, tilat kau-
kolämmöllä ja muut säh-
köllä.

– Hintojen nousu on 
kyllä vetänyt vakavak-
si. Kesän aikana on tullut 
paljon hinnankorotuksia 
tavarantoimittajilta sekä 
pakkausmateriaaleihin 

että raaka-aineisiin, Petri 
Laaksonen kertoo.

Hinnankorotukset saat-
tavat vaikuttaa tuotevali-
koimaan. 

– Pitää tarkkaan laskea 
eri tuotteiden tekemistä. 
Voiko jonkun jättää pois 
valikoimista tai miten 
paljon kuluttajahintaa voi 
nostaa.

Laaksonen surkuttelee 

monia pienituloisia ko-
titalouksia, joissa sähkö 
hinnan nousu saattaa joh-
taa tuhansien eurojen kus-
tannusten nousuun.

– Ja heijastuuko se mei-
hin eli jääkö kahvi ja lei-
vos ostamatta, kun perus-
kustannukset nouset kor-
kealle. Toki tässä näkee 
erilaisia seurueita, joille 
kahvihetki on tärkeä sosi-

aalinen tapahtuma.
Laaksonen kertoo vii-

meisten kolmen vuoden 
olleen todella raskaita 
monelle yrittäjälle. 

– Jatkuva epävarmuus 
tulevaisuudesta on vai-
keinta. Mutta kyllä täs-
täkin selvitään, meille ei 
sentään tule pommeja nis-
kaan.

Kontion Leipomoiden Petri Laaksonen pitää pitkään jatkunutta epävarmuutta vaikempana.

 Hajautettu energiankäyttö 
auttaa selviämään

Rauman Tilataksipalvelun 
yrittäjä Harri Pettersson 
on tuskaillut nousseiden 
polttoainekulujen kanssa. 
Polttoaineen litrahintaan 
tuli nopealla tahdilla yli 
50 sentin korotus.

– Keväällä laskin, että 
noin 300 euroa per viikko 
tulee lisää polttoaineku-
luja. Hinnoitteluissa on 
joitakin indeksisidonnai-
suuksia, mutta ne tulevat 
puoli vuotta jäljessä, Pet-
tersson kuvailee.

Kustannusten nousu ei 
rajoitu pelkästään poltto-
aineisiin, vaan kaikki öljy-
tuotteet, varaosa ja korjaa-
motyön hinta on noussut.

– Sen mitä voi tehdä on 
entistä tarkemmin suun-
nitella ajoja. Valitaan so-
pivankokoinen kalusto 
kuljetukseen ja yritetään 
ajojärjestelyillä optimoi-
da niin ettei tulisi tyhjänä 
ajamista.

Rauman Tilataksipalve-
lulla on viisi autoa ajossa, 
joista yksi on täyssähköi-

nen tila-auto. Siitä ei vie-
lä pitkää kokemusta ole, 
mutta alku näyttää Pet-
terssonin mielestä lupaa-
valta.

– Sähköauto käyttöku-
lut ovat noin kolmannek-
sen pienemmät dieselau-
toon verrattuna. Toisaalta 
hankintahinta ja sitä kaut-
ta pääomakulut ovat suu-
remmat. Talvi näyttää, mi-
tä se tekee kulutukselle ja 
sähkön hintakehitys tie-
tysti tuo oman lisänsä.

Petterssonin mukaan 
kehitys sähköautoissa on 
nopeaa, mutta tuote ei ole 
vielä aivan valmis.

– Tila-autossa tulee on-
gelmaksi auton paino. 
Tarvitaan isot akut ja ne 
painavat paljon. Vielä tar-
vitaan vähän kehitystä. 
Mutta jos miettii, että täl-
lainen ammattikäytössä 
oleva auto hankitaan vii-
deksi vuodeksi, niin sillä 
jaksolla kehitystä varmas-
ti tapahtuu.

Polttoaineiden 
hinnannousu iskee 
kuljetusyrityksiin

Harri Pettersson
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Raumalaisen VMP-inte-
riorin yrittäjä Veli-Matti 
Paulasaari muistelee Rau-
man yrittäjien puheenjoh-
taja-aikaansa lämmöllä.

– Toiminta oli mukavaa 
ja palkitsevaa, siitä jäi hy-
vät muistot. Menin aika 
syvälle ja olin kyllä täy-
sillä mukana, Paulasaari 
miettii.

Kun yrittäjäjärjestölle 
antaa kaikkensa, se saat-
taa viedä mukanaan.

– Sehän lähti multa ihan 
lapasesta se homma. Kun 
jätin järjestön vuoden-
vaihteessa, niin jäi 14 hal-
litus- tai ohjauspaikkaa 
pois. Kun antoi pikkusor-
men ja se vei koko käden, 
niin omaan yritystoimin-
taan liittyvät asiat jäivät 
vähän vaiheeseen Oli niin 
paljon kaikkea, tuli vähän 
ähky.

Paulasaari kannustaa 
kuitenkin osallistumaan 
ja antamaan täysillä kaik-
kensa, sillä se myös pal-
kitsee. Paikallisen Rau-
man yrittäjien hallitustoi-
minnan lisäksi Paulasaari 
oli Satakunnan yrittäjis-
sä sekä valtakunnallises-
sa organisaatiossa.

– Aikansa kutakin. Sit-
ten on aika siirtyä seuraa-
viin asioihin. Se periaate 
pitäisi olla kaikilla. Kun 
hommiin menee, niin ei 
olla vasemmalla kädel-
lä vaan täysillä sen ajan, 
kun pystyy antamaan ja 
sitten henkilöt vaihtoon. 
Kiertoa pitää olla. Aina 
pitäisi tulla uusia näkö-
kulmia ja uusia ajatuksia, 
koska maailmakin menee 
eteenpäin.

 Tiiviisti mukana paikal-
lisessa kehitystyössä
Paulasaaren puheenjoh-
taja-aikana Rauman Yrit-
täjät, kaupunki ja Kaup-
pakamari tekivät tiivis-
tä yhteistyötä kehittämis-
asioissa. 

– Oli keskustan kehitys-
tä ja Lakarin vaiheita. Pää-
simme olemaan muka-
na monessa asiassa. Asko 

Aro-Heinilä oli kaupun-
gin puolesta se moottori, 
joka sai asioita liikkeelle. 
Hän oli erinomainen ka-
veri täällä ja jatkaa maa-
kunnassa erinomaisesti.

– Kun Lakarin vaiheita 
mietittiin, tapetilla oli iso 
tuulipuisto. Taisin olla sitä 
mieltä ettei siinä vaihees-
sa kannata lähteä siihen, 
koska se jäisi liian monen 

valituksen taakse. Vaikka 
tuulivoimaa kannatan-
kin, mutta se olisi voinut 
hidastaa koko alueen ke-
hitystä. 

Erityisesti Paulasaari 
kiittelee yhteistyön hen-
keä. Kaikki puhalsivat yh-
teen ja tekeminen oli mu-
kavaa.

– Siitä tuli hyvä olo, te-
keminen oli positiivista ei-
kä astuttu kenenkään var-
paille. Sen takia sitä var-
masti jaksoikin niin pal-
jon.

 Maailmaa
seurataan aktiivisesti
Poisjäämisen jälkeen Pau-
lasaari ei juuri ole seuran-
nut tai osallistunut yrittä-
jäjärjestön toimintaan tai 
edunvalvontaan.

– Olen etäältä katsonut, 
mutta en sen tarkemmin. 
Kun törmää tuttuihin 
yrittäjäjärjestöaktiiveihin, 
niin jäädään aina muu-
tama sana vaihtamaan. 
Olen hengessä mukana, 
mutta en aktiivisesti.

Nykyisin edunvalvon-
nan ja lainsäädännön 
muutosten seuraaminen 
kohdistuu omalle alalle. 
Sosiaali- ja terveysminis-
teriö ja Fimean lausunto-
ja ja lakiesityksiä luetaan 
säännöllisesti.

– Aamu ei lähde liik-
keelle ennen kuin olen vä-
hintään kolme lehteä lu-
kenut. Seuraan hyvin tii-
viisti erityisesti oman alan 
kehitystä. Tieto ahmitaan, 
jotta pystytään hahmotta-
maan mihin maailma me-
nee ja mitä se vaikuttaa 
yrityksen tulevaisuuteen.

VMP-INTERIOR OY
• VMP-interior Oy on Veli-Matti Paulasaaren vuonna 
1996 perustama yritys, joka tekee sisustussuunnit-
telua ja projektinjohtourakointia. Aluksi yrityksessä 
keskityttiin apteekkien ja sairaaloiden sisustus- ja 
tilasuunnitteluun. Vähitellen osaamista on laajen-
nettu koko terveydenhuoltoalalle, kuten sairaaloiden 
lääkehuoltotilojen suunnitteluun ja lääkelogistiikan ja 
-turvallisuuden kehittämiseen. Samalla on kehitetty 
uudenlaisia myymäläratkaisuja sisustusalan trendejä 
seuraten.

 Täysillä mukana ja vuoro seuraavalle

Veli-Matti Paulasaari pitelee kädessään kirjaa, jonka hän on kirjoittanut oman alansa kaupalliseksi opaskirjaksi.

 Entiset PUHEENJOHTAJAT
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YHTEYSTIEDOT:

Puheenjohtaja
Antti Simula, Rauman RS-Rakennus

Varapuheenjohtajat
Jari Haarala, K-Supermarket Arena
Riikka Lehtinen, 
Tilitoimisto Finansia Ky

Jäsenet
Sami Haapanen, 
Rauman Top Security Service
Seija Aronen, Fresco-ravintolat 
Jari-Pekka Akkanen, J-P Computer
Tiina Karenmaa-Virtanen, 
Hoitokoti Linnanneito
Risto Reivolahti, 
Rauman Sähkö- ja Teleasennus 
Johanna Pusa, Sinisaaren Autogrilli 
Joonas Lauronen, Mainiot Hörpyt Oy
Jaakko Soukainen, 
ProSecure Vartiointipalvelut Oy
Anna Mariasik, Specsavers Rauma Oy

Asiantuntijajäsen
Camilla Pihlman, Rauman kaupunki

Rauman Yrittäjät ry 
www.raumanyrittajat.fi 
Kalatori 1, 26100 Rauma, 26100 Rauma

Rakastunut Raumaan -kauppiaat 
www.rakastunutraumaan.fi 
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S I N U N  Y R I T Y K S E S I

 
K U M P P A N E I T A?

Ollaanko 

• Videotuotanto
• Nettisivut 
• Graafinen suunnittelu 

www.mediakumppanit.fi

• Valokuvaus 
• Digimarkkinointi 
• Sisällöntuotanto
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